
A Magyar Ipari Karbantartók Szervezete (MIKSZ) Felügyelő Bizottságának 

JELENTÉSE 

A MIKSZ 2021. évi működéséről az éves Közgyűlésre 

 

A Felügyelő Bizottság (FB) tagjai (Nagy József, Páll István Zoltán, Dr Gaál Zoltán) 

összetételében jelentős változások következtek be. Nagy József lemondott tisztségéről és 

2021. év decemberében indoklás nélkül tagságát is megszüntette. Dr. Gaál Zoltán, sajnálatos 

módon, 2022. év január 31-én elhunyt. A jelentési tárgyév folyamán az FB tagok egymással 

folytatott megbeszéléseire utalva, valamint a Titkár Asszony által megküldött adatokat és 

tájékoztatásokat a MIKSZ 2021-as tevékenységéről (statisztikai adatok és könyvvizsgálói 

jelentés) áttekintve készült az FB évértékelő jelentése.   

AZ FB a 2021-es évben is folytatta azon korábbi gyakorlatát, miszerint az Elnökségi Üléseken 

személyes jelenléttel is követi a folyamatokat és cselekvő támogatást is nyújt a MIKSZ 

feladatainak vitelében.  

Az FB a 2021. évre vonatkozó jelentését a következő összeállításban tárja a Közgyűlés elé: 

 

Gazdálkodás, anyagi helyzet 

A 2021. év gazdálkodásáról könyvvizsgálói jelentés készült. Megállapítható, hogy a tagdíjak 

beszedése következetes és hatékony, a tagdíjfizetési fegyelem jó. Ennek ellenére a 2021. 

évben a tagdíjakból adódó bevétel 15%-kal kevesebb az előző évinél. A könyvelés a korábbi 

évekhez hasonlóan rendezett, tiszta, az analitika alátámasztja a főkönyvi kivonatot és az 

egyszerűsített éves beszámolót. 

Személyes jelenléttel szakmai rendezvényt a járvány helyzet miatt nem lehetett szervezni, 

ezért a részvételi díjakból a tavalyi évben nem keletkezett bevétel.   

Jelentős összeg érkezett a nemzetközi szervezettől az ERASMUS+ projekt hazai feladatainak 

megvalósítására, melyet a MIKSZ a korábbi Közgyűlésen elhatározottak szerint használt fel. 

A pénzügyi gazdálkodás következetes, a költések célirányosak, szükséges mértékűek. 

A szervezet a 2021-es évet a folyó működési költségeket biztonsággal fedező számla 

egyenleggel zárta.  

 

Működés Alapszabálynak való megfelelése 

Az FB a működés áttekintésekor nem talált az Alapszabálytól való eltérést. 

Az Elnökség az elvárt gyakorisággal ülésezett. Az ülések előre kiküldött napirend alapján 

kerültek lebonyolításra, az ülésekről jegyzőkönyv készült.  



A járvány helyzet miatt meghatározóvá váltak az online ülések, ezek lebonyolítása 

zökkenőmentesen, hatékonyan zajlott. A meghívók az online bekapcsolódás lehetőségét 

megfelelően tartalmazták, az erre kiválasztott alkalmazás jól működik. 

Az elnökség tagjainak aktivitása nagyon eltérő. Voltak, akik csak egyetlen alkalommal 

kapcsolódtak be az értekezletek munkájába. Ez sajnálatos, különösen azért, mert a 

szervezetben az egyik legfontosabb érdemi fórum az Elnökségi Ülés, és a tevékenységek 

zöme az Elnökség tagjaihoz kötődik.  

 

Stratégiai célok érdekében végzett tevékenység 

Az Elnökség esetenként áttekintette a stratégia előrehaladását. 

▪ Az Országos Karbantartási Stratégia: A több évvel ezelőtt elkészített OKS-t tömörített 

és egyszerűsített változatban sikerült az ITM két munkatársával folytatott 

beszélgetésen (Bódis László Gazdaságstratégiáért és Szabályozásért Felelős 

államtitkári kabinetfőnök és Cseh Gábor Iparszabályozási Főosztály vezető) részére 

bemutatni bár ez nem eredményezett szorosabb együttműködési 

szándéknyilvánítást a kormányzati illetékesek részéről.  Megfontolandó, hogy 

amennyiben sikerül erősíteni ezeket a kapcsolatokat, milyen irányvonalak lennének 

meghatározóak a MIKSZ által megújítandó OKS vonatkozásában. 

▪ A MIKSZ elvi döntést hozott az MSZT tagság felvételéről annak érdekében, hogy a 

karbantartási szakterületen bekapcsolódhasson a szabványosítás szakmai 

munkájába. 

▪ Folytatódott az együttműködés az európai karbantartó szövetséggel (EFNMS), a 

MIKSZ aktív részvétele több munkacsoportban is biztosított. A GloMe nemzetközi 

mutatószámok harmonizációja tárgyú kézikönyv utógondozása továbbra is a szerzők 

figyelmének központjában van és a kiadvány forgalmazása az EFNMS által 

menedzselt platformokon keresztül az értékesítés folyamatos. 

▪ A MIKSZ elismerésre méltó teljesítményt nyújtott a nemzetközi „Erasmus+” 

projektben úgy a kérdéscsomagok összeállításban, mint az ezt követő 

minőségbiztosítási projektfázisban, amelynek során a nemzeti munkacsoportok 

egymás kérdéscsomagjait ellenőrizték, megvitatták és szükség esetén javításukról 

gondoskodtak. A munka, amely során sikerült néhány tagtársat bevonni, hozzájárult 

szakmai tapasztalataink gazdagításához és nemzetközi kapcsolataink bővítéséhez. 

▪ Az EFNMS működési kereteken belül egy újabb együttműködési lehetőség adódott, 

an un. BoK (Body of Knowledge) szakmai tudástár kialakítása, amely törekvése azon 

szakmai ismeretek összegyűjtése, rendszerezése, amelyek alapvető fontosságúnak 

minősülnek a karbantartás és fizikai eszközgazdálkodás területén. Megalakult a BoK 

Reading Committee munkacsoport, amelyben a MIKSZ is részt vesz. 



▪ A Magyar Gyógyszergyártók Szövetsége (MAGYOSZ) meghívására a MIKSZ két 

szakmai előadással képviseltette magát a MAGYOSZ szakmai napon.  

▪ Folytatódott a partneri kapcsolattartás az Országos Katasztrófavédelmi 

Főigazgatósággal. Az OKF továbbra is partnerként tekint a MIKSZ-re és meghívja 

tanácskozásokra, szakmai rendezvényeire. 

▪ Szakmai rendezvények: a járványhelyzet elhúzódása miatt bekerült a stratégiai célok 

közé az online lebonyolítás lehetősége. Ily módon került megszervezésre a virtuális 

Grundfos gyárlátogatás és a CMMS témakörben szervezett „virtuálisan nyilvános” 

kerekasztal beszélgetés magyarországi IT és MIKSZ szakemberek bevonásával. 

▪ A MIKSZ 2021-as diplomaterv pályázatára értékelhető pályamű nem érkezett 

▪ A MIKSZ kuratóriuma 2021-ban is kiírta a Dr Péczely György díj pályázatát, de a 

kiírásnak megfelelő jelölés nem érkezett. 

▪ 2021-ben nem bővült a MIKSZ együttműködő hazai civil partnereinek száma.  

 

Tagtoborzás, tagok megtartása, tagi aktivitás 

A 2021-as év során MIKSZ taglétszáma néhány fővel csökkent, 10 kilépő mellett 4 új tag 

érkezett. A záró létszám 83. Sajnálatos módon a tagtoborzás hatékonysága, a szervezet 

növekedési potenciálja az évek során nem javul.  

Az Elnökségi Ülések nyilvánosak a tagok számára, ugyanakkor a tagi jelenlét mérsékelt 

Általában tagfelvételkor jellemző a tagok részvétele. 

Az ERASMUS+ projekt munkacsoport túlnyomórészt az Elnökség és a Felügyelő Bizottság 

tagjaiból áll.  

 

Szervezet és működés 

A 2021. évben szervezeti változás nem történt. 

Továbbra is meggyőződésünk, hogy a projekt orientált működési modell magában hordozza 

a magasabb szervezeti dinamika esélyét.  

A honlap naprakészsége, vonzó információ tartalmának gondozása odaadó munkát igényel. 

A statisztikák alapján a látogatottság továbbra is havi 350 fő körüli.  

A LinkedIn felületen kétheti rendszerességgel közzétett tartalmak a követőtábor valamelyes 

növekedését eredményezte. Meggyőződésünk, hogy kitartó munkával az eredmény 

fenntartható, alkalomszerűen valamelyest növelhető.  

Megfontolásra javasoljuk a következőket: 

1. A MIKSZ stratégiájának felülvizsgálata, újragondolása. Stratégiai célokhoz megvalósítási 

terv elkészítése és végrehajtása (lehetőség szerint felelősökhöz rendelve) 

2. Továbbra is erősíteni jelenlétünket a kommunikációs platformokon  



3. A Dr Péczely György díj pályázati feltételeinek újragondolása az alkalmas jelöltek körének 

szélesítése érdekében 

4. Személyes kapcsolattartás és kapcsolatépítés az elnökségi tagok részvételével a jelentős 

potenciált képviselő tagcégek vezetőivel  

 

Az FB véleménye röviden összegezve: 

 A MIKSZ működésében Alapszabályba ütköző eltéréseket nem találtunk. 

 A szervezet gazdálkodása fegyelmezett, a működés feltételei biztosítottak. 

A MIKSZ küldetését, stratégiáját az elmúlt évek tapasztalata alapján időszerű frissíteni.  

Az EFNMS együttműködés komoly lehetőség a MIKSZ számára, az ezen belüli kiváló teljesítés 

kiemelt prioritás. Egyben jó lehetőség a szervezet szélesebb körű hazai megismertetésére, 

elfogadtatására is, erre stratégiai intézkedési tervet kellene készíteni. 

Az elnökségi és tagozati rendszer átalakítása megindult, folyamata lassú, kézzel fogható 

előnyei egyelőre nem látszanak, elvárások pontosítása, a vállalások formalizálása szükséges. 

 A korábban megfogalmazott létszám növekedési cél nem reális, akár kismértékű növekedés 

és a meglévő tagok megtartása további jelentős erőfeszítéseket, eltérő módszertant igényel.  

A tagi aktivitás fokozása és bevonása a sikeres hosszú távú működés és fennmaradás egyik 

kulcsa. 

 

Budapest, 2022. március 8. 

 

 

 

…………………………………….  

Nagy József FB Elnök    

Páll István Zoltán FB Tag 

Dr Gaál Zoltán FB Tag 

 


